
Verslag thematafel “Toekomst van de energietransitie” 

Wij hebben iets andere vragen gesteld omdat dat beter paste bij het onderwerp van 

deze groep. 

Thematafelleider Jos, verslag Olga 

 

 

1. Wat mogen OHG-bewoners verwachten van de gemeente 

Amsterdam als het gaat om de energietransitie. 

Wij verwachten: Een stabiel, haalbaar beleid; langdurige regie; coördinatie van kennis 

en deskundigheid; toegang geven tot kennis; aanjagen; doorpakken; samenbrengen 

van belangrijke partijen (co-creatie) 

• Bewoners vragen de gemeente om een stabiel, haalbaar beleid. Maak duidelijk waar we 

heengaan, hoe we daar komen, wat er nodig is, wanneer, door wie. Blijf niet steken bij de 

waan van de dag maar neem langdurig de regie. 

• Zoek de samenwerking met bewoners en geef dat vorm. Omarm en structureer 

praktische initiatieven. Werk sámen met buurtinitiatieven. Pak de rol van oliemannetje en 

faciliteer. Stel bijvoorbeeld kleine budgetten beschikbaar voor lokale initiatieven. Geef 

hulp op alle terreinen.  

• Zorg voor openingen, communicatie en toegang tot belangrijke partijen op meerdere 

niveaus. Daar waar bewoners geen toegang toe hebben, kan de gemeente wel toegang 

bieden. Met “co-creatie”, richt je je op het recht op een blijvende samenwerking van 

gemeente, bewoners en organisaties, waarbij kennis gedeeld wordt. De gemeente moet 

zich inzetten om alle partijen, zoals energieleveranciers en energiemaatschappijen te 

betrekken bij het proces en de kennisontwikkeling. 

• Coördineer de deskundigheid zoals bijvoorbeeld vroeger het ingenieursbureau en stel 

geld beschikbaar als stuurmiddel. Deskundigheid en kennis bij gemeente en overheid 

moeten niet vervliegen door kortdurende contracten, maar bestendigd worden in 

bijvoorbeeld een kennisbank   

• Bewoners kunnen niet alles trekken. De overheid moet meer regie pakken. Maatregelen 

om zonne-energie op te wekken moeten gepaard gaan met maatregelen voor de opslag 

van energie.  De mix van wat je kunt doen zou je in kaart moeten brengen en daar regie 

in moeten nemen. Het opslagprobleem voor elektriciteit of warmte kent verschillende 

oplossingen, breng dat in kaart per gebied. Het energiesysteem, opwekking-verbruik-

opslag, vraagt om een mix van oplossingen en toepassingen. Dat moet je lokaal 

bekijken. Ook de warmtenetgebruikers in onze buurt (50%) moeten daarbij betrokken 

worden. Goed voorbeeld is de samenwerking van gemeente met een eigenaar van een 

deelauto-wagenpark voor de opslag van zonne-energie in auto accu’s. 

• De overheid zou meer moeten aanjagen en doorpakken. Zet partijen onder druk met 

maatregelen, wetten, regels.  

 

 

2. Wat kunnen bewoners zelf doen om invloed uit te oefenen op het 

verloop van de energietransitie in het Oostelijk Havengebied? 



Op individueel niveau zoeken we de mogelijkheden in een goede mix van 

energiegebruik, op VvE/gebouw-niveau gaat het om bewustwording, voorbeelden en 

ambassadeurs, op wijkniveau om uitwisseling en wijkplan.  

• Er zijn praktische oplossingen waar iedereen aan mee kan doen: elektrisch koken, 

elektrisch rijden, energie-deelsysteem, zuinig met energie omgaan. Wat verder weg: 

buurtbatterijen, buurt-warmteopslag, lokaal energienet, maximaal benutten van 

gecontracteerd vermogen. We hebben behoefte aan een buurtplan voor lokale energie 

waarin een mix van energiesystemen en -gebruik aangegeven worden en waarop VvE’s 

keuzes kunnen maken. VvE’s kunnen dan hun plek beter definiëren. 

• Goed organiseren, informeren en communiceren is belangrijk om bewoners te wijzen op 

de energietransitie en om het netwerk van kennisuitwisseling te stimuleren Op VvE-

niveau geldt “goed voorbeeld doet volgen” en ambassadeurs kunnen anderen over de 

streep trekken. Co-creatie, maakbanken is daarbij een beproefde systeemaanpak waarbij 

alle partijen aangesproken worden en samenwerken.  

• (Zie Maakbank over windmolens in oost - De "Maakbank over windmolens oost" is een 

project dat in Oost-Nederland is opgestart om windmolens te plaatsen.) De communicatie van 

wat er nu al gebeurt zou breder aangepakt kunnen worden. 

• Je moet je als bewonersgroep beter “in positie” brengen, door coalities te smeden en 

nieuwe vormen van democratie te zoeken. Vragen waar je dan voor komt te staan zijn: 

hoe ga je de samenwerking aan, hoe zit het met bevoegdheden en mandaten. De 

samenwerking met de ondernemers in de wijk zou niet mogen ontbreken, maar is een 

lastige. Die groep is zeer divers en voor bewoners moeilijk te bereiken 

(gebiedsmakelaar).  

• Wat doe je als initiatieven tegen beperkingen aanlopen, moet je dan ook activistisch 

worden, de situatie verhitten? (Zoals bij de zonnepanelen op Brazilië) 


